



ကညီသးစံကရု(လီခါနဲသး)

KAREN YOUTH ORGANIZATION (Central)

Email: kyohqktl@gmail.com,

Online: www.facebook.com/karenyouthorganization.kyo

မုါနံ ၁၆၊ ၇၊ ၂၀၁၉

KYO -ကညီသးစံကရုအလံာ်ဟ့ာ်ယုာ်ဆူကညီထံဖိကီာ်ဖိကမုါဖဲကညီဒီးကလုာ်ဂါသးကရု KNDO (၇၂)ဝီတဝီအမုါနံ

ခိာ်နဲသိာ်ဒူဒီးထံဖိကီာ်ဖိကမုါခဲလါာ်သ့ာ်သုဇာ

မုါနံ ၁၆-၇-၂၀၁၉ အံးမုါဝဲပကညီဒီးကလုာ်ဂါသးကရု (KNDO) ဘာ်တါဒုးအိာ်ထီာ်အီယုာ်ထီာ်ဝဲ(၇၂)ဝီတဝီ အမုါနံ န့ာ်လီ။ ဖဲမုါနံအံးအဆါကတီာ် ပဝဲကညီသးစံကရု ဆါဂုးဆါဝါဘာ် ခိာ်နဲသိာ်ဒူ ဒီးထံဖိကီာ်ဖိကမုါခဲလါာ် ဒ်သိးကပူဒုာ်ပူဒါ မနုါအိာ်ကဲ အဂီာ်လီ။ မုါနံအဝဲအံး မုါမုါနံလါ ပဝဲကညီဖိဒီးကလုာ် ပာ်ကဖါလါအသးသု ဒီး မုါ မုါနံ လါအိာ်ပွဲဒီး တါလါတါကပီန့ာ်လီ။ မုါနံတနံလါ အဟံးဖျါထီာ်ဝဲ ပဝဲကညီဒီးကလုာ် အတါဂဲးဆါထာ် လါအနီာ်ကစါဒုာ်ဝဲ အဂီာ်အဘါ လါကညီဒီးကလုာ် အတါထုာ်ဖျဲးထီာ်အဂီာ်လီ။

ခိာ်နဲသိာ်ဒူဒီးထံဖိကီာ်ဖိကမုါခဲလါာ်သ့ာ်သုဇာ

ဖဲအပူကွံာ် ၁၉၄၇ နံာ် တါဒုးအိာ်ထီာ်ဝဲ မိာ်အတါကရုကရီလါအမုါ ခုာ်အဲာ်ယုာ်-ကညီဒီးကလုာ်စါဖျိာ်ကရုဝံးန့ာ် ခိဖျိ ကရုအတါတီခိာ်ရိာ်မဲအဖီလါာ် တါယုထံယုကီာ်ဒီး တါကမနုာ်ဝဲ ထံရူာ်ကီာ်သးအတါထံသိးတုးသိးလိာ်သး အဂီာ် မုါလါပုာ် တါတီကတီာ် အံးကုာ်ခိာ်ကုာ်ခံ ဒီးဂဲးယျါဝဲလါ ကဆိာ်တံးမနုါ ပပုာ်ကညီဒီးကလုာ်ညါအဂီာ်အယိ လါတါဂါကုာ်ကတီာ်ကုာ်က ဟုကယာ်ဒီးသဒါကညီထံဖိကီာ်ဖိကမုါအဂီာ် မိာ်အတါကရုကရီ ခုာ်အဲာ်ယုာ်-ကညီဒီးကလုာ်စါဖျိာ်ကရု ဘာ်ဒုးအိာ်ထီာ်ဝဲ ကညီ ဒီးကလုာ်ဂါသးကရု KNDO အံး န့ာ်လီ။

ဖဲန့ာ်အဆါကတီာ် ပကီာ်ခိာ်စါဘးအူကွံာ်အနီာ်ကစါဒုာ်ဝဲ စံးတုာ်ဝဲလါ ပတါဂဲးယျါဂဲးဆါ လါတါထံသိးတုးသိးလိာ်သးအ ပူ ပကမဒုာ်ဝဲလါ တါမုါတါခုာ်အကျဲကျဲသုာ်တဖျါဒီးတါသ့ာ်တလီစါ တဘာ်လီဝဲဘာ် ။ ဘာ်ဆုာ်သနုာ်ကု ဖဆပလ အူနုး ပဒိာ်အံး မုါဝဲ ဘျုာ်ရိာ်ကရဲးမိအိာ်ယါ တါပတီာ်ပဒိာ်လါ သမာဝဲ ထံလီာ်ကီာ်ပူ ကလုာ်ဖဲခဲလါာ် အထံရူာ်ကီာ်သး တါထံသိးတုး သိးလိာ်သး ဒီးဒိာ်မိာ်ကရံာ်စံာ်အခွဲးအယာ် ဝံးယုထာဝဲ တါစုဆူာ်ခိာ်တကးအကျဲ ဒ်သိးကမလီဖျိာ် မလီမုါကွံာ်ဝဲ ခုာ်အဲာ်ယုာ် -ကညီဒီးကလုာ်စါဖျိာ်ကရုမိာ်ပုာ် လါအဘာ်တါသ့ာ်ထီာ်အီဖဲ ဝုာ်တကူာ်အလိာ်စါခွီ(အလံးစမ်းချောင်း)ဟီာ်ကဝီအပူန့ာ်လီ။

မိုးလၢတၢ်န့ၣ်အယံၤ အလီၢ်အိၣ်လၢ ကညီဖိတဖၣ် ဘၣ်ဂၢၤလီၤက့ၤအသးဒီး လၢဒီကလုာ် အတၢ်အိၣ်ဂၢၤဆိးကျၢၤအဂီၢ် လၢတၢ်တ သ့တဘၣ်အပူၤ ဘၣ်ဖိၣ်ထီၣ်စုကဝဲဒီး န့ၣ်လီၤတၢ်ဒုးန့ၣ်လီၤ။

ခိၣ်န့ၣ်သိၣ်ဒုးဒီးကမျၢၢ်ထံဖိကီၢ်ဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်

မိုးလၢတၢ်န့ၣ်အယံၤ (KNDO) ကညီဖိဂၢၤသးကရၢအံၤ မ့ၢ်စဲးစဲး တၢ်ကရၢကရိတဖုလၢ အလုာ်ဒိၣ်ပူၤဒိၣ် လၢပပူၤဒီတ ကလုာ်ညါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။ ဒ်န့ၣ်အသး မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးကရၢတဖုလၢ အမၤဘျူး လုာ်အိၣ်လုာ်အိၣ်တၢ်ဝဲ ကညီထံဖိကီၢ်ဖိကမျၢၢ်လၢ သ့ၣ် ဒီဖျၢၣ်သးဒီဖျၢၣ်န့ၣ်လီၤ။ ဆူညါစ့ၢ်ကိးကမ့ၢ်တၢ်တမံၤယီၤ တုၤလၢ ပဒီးန့ၣ်တၢ်မၤန့ၢ် လၢခံကတၢ် လၢအမ့ၢ်တၢ်မုၢ်လၢကွၢ်စိ ဒ်အ

မ့ၢ် ကလုာ်ခဲလၢာ် ထံဖိကီၢ်ဖိအတၢ်ထဲသိးတုၤသိးလိာ်သးဒီး ဒံၣ်မိၣ်ကရံၣ်အခွဲးအယာ်န့ၣ်လီၤ။ ဒ်ပစံးတၢ်အသိး တုၤပမၤန့ၢ်ဝဲ ထံရူၢ်ကီၢ်သဲးအခွဲးယာ် လၢအမ့ၢ် တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဖဲၣ်ဒဲးရဲၣ် (Federal) ကီၢ်စၢ်ဖျိၣ် လၢအအိၣ်ပွဲၤဒီးဒံၣ်မိၣ်ကရံၣ်စံၣ်အခွဲးအယာ် အလၢ

အပွဲၤန့ၣ်လီၤ။ ဆၢကတီၢ်ခဲအံၤ ပဘၣ်န့ၣ်လီၤတၢ်ဒုးလၢထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤအတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ် ဒီး တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဖဲၣ်ဒဲးရဲၣ်(federal)ကီၢ်စၢ်ဖျိၣ် လၢအအိၣ်ပွဲၤဒီး ထံရူၢ်ကီၢ်သဲး ဒံၣ်မိၣ်ကရံၣ်စံၣ်အခွဲးအယာ် အလၢအပွဲၤလၢ ကလုာ်ခဲလၢာ် ထံဖိကီၢ်ဖိအဂီၢ် န့ၣ်လီၤ။ မ်ပအိၣ်ဒီး

တၢ်ပာ်သးတမံၤယီၤဒီး ကညီဒီကလုာ်ဂၢၤသးကရၢ KNDO အသိးဝံၤ ပကရိဖျိၣ်ဃူဖိးသကိးဒီကလုာ်ညါလၢ ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်-ကညီ ဒီကလုာ်စၢ်ဖျိၣ်ကရၢမိၢ်ပျၢ် အတၢ်တီခိၣ်ရိၣ်မဲအဖိလၢာ်တက့ၢ်။

မ် KNDO ကညီဒီကလုာ်ဂၢၤသးကရၢကအိၣ်ဒီး တၢ်မၤန့ၢ်ဆူညါတက့ၢ်-----

မ်ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်-ကညီဒီကလုာ်စၢ်ဖျိၣ်ကရၢ ကမူဝဲဆူညါထီၣ်ဘိတက့ၢ်-----

ပၤဆူတၢ်ကမံးတံာ်

ကညီသးစၢ်ကရၢ(လီၢ်ဓာ်သး)